
Spontane mindesmærker på og ved vejene ! 
 
Hvordan skal vi, som vejmyndighed, driftsentreprenør, trafikant, pårørende, forholde os til disse 
såkaldte ”Spontane mindesmærker”. 
 
Vi ser dem i stigende grad, og det er hver gang et trist syn, da der hver gang ligger en trist 
begivenhed bag. Ofte en trafikulykke med børn, eller unge, som trafikofre. 
Mit korte indlæg har til formål, først og fremmest, at belyse en ”gråzone”. Et følsomt emne, som 
administreres vidt forskellig fra vejmyndighed til vejmyndighed, og som der ikke foreligger klare 
regler for. 
 
For få år tilbage blev der måske lagt en enkelt blomst på dødsulykkestedet. I dag ser vi flere steder, 
rigtig mange blomster, billeder, breve, fakler, lamper, legetøj og afholdelse af egentlige 
mindehøjtideligheder. 
 
Det i sig selv kan give anledning til nye ulykker. 
Vi har ubesvarede spørgsmål, som jeg vil sætte fokus på, som: 
Hvad må / bør der ligge på vejen? 
Hvor længe må det ligge der? 
Hvem skal fjerne det? 
Hvor skal det derefter lægges hen? 
m.v. 
 
Jeg håber på en lille dialog med deltagerne, så vi måske kan videregive nogle forslag til 
retningslinjer, ligesom jeg vil inddrage resultaterne af en udenlandsk undersøgelse indenfor netop 
dette emne. 


